
Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

 

Protokół nr XIII/25 

XIII sesja RM odbyta w dniu 9 maja 2025 r.  

Obrady rozpoczęto 9 maja 2025 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:26 tego samego 

dnia. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 13 Radnych. 

Obecni: 

1. Grażyna Bieniek 

2. Agnieszka Dorawa 

3. Wojciech Elszyn 

4. Anna Filipiak 

5. Beata Kołota 

6. Dawid Konwiński 

7. Maciej Kuligowski 

8. Sebastian Mędlewski 

9. Łukasz Owieśny 

10. Szymon Raczyński 

11. Katarzyna Stamm 

12. Marzanna Szewczyk 

13. Justyna Zielińska 

Nieobecni, usprawiedliwieni: Radny Dariusz Chojnacki, Radna Jowita Dec.  

 

Lista obecności Radnych stanowi – zał. nr 1 

Lista zaproszonych gości stanowi – zał. nr 2.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

A.Dorawa – Wiceprzewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad 

XIII sesji ?  

Nie zgłoszono.  

A.Dorawa - Wiceprzewodnicząca RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem porządku obrad ?  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grażyna Bieniek, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna Filipiak, Beata Kołota, Dawid 

Konwiński, Maciej Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Łukasz Owieśny, Szymon Raczyński, 

Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Chojnacki, Jowita Dec. 

Przyjęty porządek obrad XIII sesji RM (zał. 3): 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Solca Kujawskiego w okresie od 28 stycznia 

2025 r. do 22 kwietnia 2025 r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Solca Kujawskiego z realizacji „Programu Współpracy 

Gminy Solec Kujawski z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2024”. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec Kujawski na 2025 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Solec 

Kujawski na lata 2025 – 2043. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zamknięcie obrad sesji. 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Solca Kujawskiego w okresie od 28 stycznia 

2025 r. do 22 kwietnia 2025 r. 

 

A.Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego – przedstawił ww. sprawozdanie, stanowiące 

zał. 4 do niniejszego protokołu. Dodał, że uaktualnione zostały informacje w pkt 2 dot. 

inwestycji do dnia 9.05.25 r.  

 

A.Dorawa - Wiceprzewodnicząca RM – Czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania ?  

 

S. Mędlewski – Radny RM – zapytał czy jeśli wniosek o dofinansowanie zadania dot. 

modernizacji boiska Orlik nie uzyska akceptacji, to czy będzie to zadanie realizowane ze 

środków Gminy.  



A.Michalak – Burmistrz Solec Kujawskiego – odpowiedział, ze nie zastanawialiśmy się na 

tą chwilę, natomiast oczekujemy rozstrzygnięcia wyników. Potrzeba wymiany jest konieczna.  

S. Mędlewski – Radny RM – dopytał też czy będą dalsze wnioski składane na 

dofinansowanie zadania dot. wykonania prac konserwatorskich elewacji budynku Szkoły 

Muzycznej oraz czy mamy już przewidywany termin ogłoszenia przetargu na renowację 

ogrodzenia przy Szkole Muzycznej.    

A.Michalak – Burmistrz Solec Kujawskiego – odnośnie ogrodzenia, to musimy ogłosić 

przetarg. Drugi raz Gmina składała wniosek na dofinansowanie zadania dot. wykonania prac 

konserwatorskich elewacji i nie otrzymaliśmy akceptacji, jeśli będzie sposobność będziemy 

składać trzeci raz.   

W. Elszyn – Radny RM – zgłosił problem z dźwiękiem i słyszalnością od początku sesji. 

Prośba, aby rozwiązać ten problem gdyż pojawia się on już któryś raz z rzędu.  

Zwrócił się z prośbą o doprecyzowanie informacji zawartych w ww. sprawozdaniu m.in.     

o ile zwiększyła się liczba mieszkańców, którzy są w systemie gospodarowania odpadami na 

dzień dzisiejszy.  

A.Michalak – Burmistrz Solec Kujawskiego – odpowiedź do Radnego zostanie 

przygotowana na piśmie.  

W. Elszyn – Radny RM – w sprawozdaniu podano, że trwają prace nad przygotowaniem 

dokumentów niezbędnych do ogłoszenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego 

na opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej zadania dot. budowy ścieżek 

rowerowych. Prośba o doprecyzowanie, budowa których ścieżek rowerowych zostanie 

dofinansowana w ramach ZIT – ów ?   

Odpowiedzi udzieliła M. Rudna – Plewa – Sekretarz Gminy informując, że dot. to  

ul. Powstańców od ul. Średniej do drogi Nr 10, ul. Sportowej, Parkowej, odcinek drogi łączącej 

ul. Sportową i Parkową, ul. Zbożowej do ul. Polnej, ul. Prostej do ul. Polnej, tam gdzie nie było 

ścieżek.  

W. Elszyn – Radny RM – dopytał o postępowanie na realizację placu zabaw, postepowanie 

realizowane w ramach SBO, zgodnie z przedstawiona informację postępowanie o udzielenie 

zamówienia publicznego w trybie podstawowym zostało unieważnione. Pierwsze 

postepowanie było prowadzone na podstawie art. 275 ustawy prawo zamówień publicznych, 



natomiast drugie postepowanie zgodnie z informacją przedstawioną przez Burmistrza było 

prowadzone już w trybie pozaustawowym poniżej progu 130 tys. zł. Proszę o podanie podstawy 

prawnej dlaczego tak postąpiono. 

M. Rudna – Plewa – Sekretarz Gminy – odpowiedź zostanie Radnemu udzielona na piśmie.      

4. Sprawozdanie Burmistrza Solca Kujawskiego z realizacji „Programu Współpracy 

Gminy Solec Kujawski z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2024”. 

J.Żebrowska – Dudek – Dyrektor WSO - przedstawiła ww. sprawozdanie, stanowiące  

- zał. 5 do niniejszego protokołu.  

 

A.Dorawa - Wiceprzewodnicząca RM – Czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania ?  

 

Radni nie zgłosili.  

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec Kujawski na 2025 rok. 

 

M. Michalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

A.Dorawa - Wiceprzewodnicząca RM – Czy są uwagi, zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli.  

 

A.Dorawa - Wiceprzewodnicząca RM - podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Solec Kujawski na 2025 rok.  

Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Grażyna Bieniek, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna Filipiak, Beata Kołota, Dawid 

Konwiński, Maciej Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Łukasz Owieśny, Szymon Raczyński, 

Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Chojnacki, Jowita Dec. 

 

Uchwała Nr XIII/99/25 RM została podjęta (zał. 6).  

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Solec 

Kujawski na lata 2025 – 2043. 

 

M. Michalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

A.Dorawa - Wiceprzewodnicząca RM – Czy są uwagi, zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli.  

 

A.Dorawa - Wiceprzewodnicząca RM - podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Solec Kujawski na lata 2025 – 2043.  

Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grażyna Bieniek, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna Filipiak, Beata Kołota, Dawid 

Konwiński, Maciej Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Łukasz Owieśny, Szymon Raczyński, 

Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Chojnacki, Jowita Dec. 

Uchwała Nr XIII/100/25 RM została podjęta (zał. 7).  

 

 



7. Wolne głosy i wnioski. 

 

W. Elszyn – Radny RM – zgłosił wnioski dot.  

- kwestii utylizacji azbestu i zabezpieczenia środków finansowych na ten cel w budżecie 

Gminy jeszcze w tym roku. Prośba też, aby temat ten poruszyć na komisjach RM.  

- kwestii uchwały RM w sprawie trybu i realizacji Soleckiego Budżetu Obywatelskiego, chodzi 

o kwestię taką, że to organ stanowiący Gminy powinien wskazać wysokość środków jakie są 

przeznaczane na realizację budżetu partycypacyjnego, czy też o kwestię związaną z tym kto 

może brać udział w konsultacjach społecznych w formie budżetu obywatelskiego. Radny 

przywołał też wyroki WSA z Poznania, który wskazuje na to, że w konsultacjach społecznych 

ustawa nie wskazuje, że można w jakiś sposób zawęzić grono osób, biorących udział w tych 

konsultacjach, chociażby ze względu na kryterium wiekowe. Prośba do Burmistrza, aby 

poprzez biuro prawne przeanalizował tą kwestię czy przypadkiem nie powinniśmy zmienić  

uchwały o budżecie obywatelskim, żeby dostosować ją do obowiązujących przepisów prawa.     

K. Rubaszewska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – odnosząc się do pierwszego 

wniosku Radnego W. Elszyna dot. utylizacji azbestu poinformowała, że w podjętej w dniu 

dzisiejszym uchwale w sprawie zmiany budżetu została uwzględniona kwota na wywóz 

azbestu z terenu Gminy w wysokości 20.000 zł. Zaapelowała do mieszkańców, aby 

bezpośrednio  zgłaszali się do Urzędu, do Wydziału Utrzymania Miasta w kwestii wywozu 

azbestu, będziemy mieli wówczas sygnały o tym, że jest taka potrzeba ich wywozu.  

J. Żebrowska – Dudek – Dyrektor WSO – w sprawie drugiego wniosku Radnego  

W. Elszyna odpowiedziała, że Gmina analizowała przytoczone przez Radnego kwestie,  

a orzeczenie RIO, na które Radny się powołuje jest z 2019 r. więc tuż po wprowadzeniu 

przepisów dot. budżetu obywatelskiego. Dyrektor WSO znalazła też kilka innych komentarzy 

i wytycznych i odpowiedzi na zadawane pytania przez włodarzy miast głównie na prawach 

powiatu. Ustawa o samorządzie gminnym mówi tylko o pewnych kwestiach, które powinny 

znaleźć się w uchwale. Nasza uchwała była zmieniana w 2022 r. i w 2023 r. i jak dotąd żaden 

organ nie zakwestionował tych przepisów. Nie mniej przeanalizujemy jeszcze tą kwestie z 

biurem prawnym. Na ten moment uchwała jest w mocy i nie ma do niej zastrzeżeń ani ze 

strony organu nadzorczego ani Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

W. Elszyn – Radny RM – najbardziej chodzi Radnemu o kwestię związaną z określeniem i 

wysokością środków w budżecie obywatelskim. Radny zacytował fragment uchwały 



Regionalnej Izby Obrachunkowej dot. tej kwestii. Prośba o dokładne przeanalizowanie tej 

uchwały, żeby nie doszło w tym przypadku do problemu kompetencyjnego związanego z 

uchwalaniem prawa.       

 

 S. Mędlewski Radny RM – Czy w ostatnim czasie zaszły jakieś zmiany personalne w TV 

Solec ?  

 

A.Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego – potwierdził, że zmienił się prezes TV Solec, 

został nim Pan Piotr Wiśniewski.   

 

Łukasz Owieśny Radny RM – zaapelował o oddawanie krwi dla mieszkańca naszego 

miasta, który został napadnięty. Krew można oddawać codziennie w Regionalnym Centrum 

Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w Bydgoszczy.  

Zwrócił się z prośbą, aby pracownicy urzędu nie komentowali wysokości zarobków Radnego, 

zawartych w oświadczeniu majątkowym, który został opublikowany w BIP. Jeśli sytuacja 

będzie się powtarzać, to nie będzie na to przyzwolenia Radnego. 

A. Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego – co do drugiej kwestii, to odpowiedział, że 

skoro są na to dowody, to prośba aby Radny złożył pismo w tej sprawie do Burmistrza gdyż 

nie ma przyzwolenia na takie rzeczy w urzędzie.   

Ponadto Burmistrz przedstawił wydarzenia, które działy się w okresie między sesyjnym, a 

więc Burmistrz i Zastępca uczestniczyli w następujących spotkaniach: 

25 marca – spotkanie z posłanką Iwoną Kozłowską temat spotkania przedstawienie 

planowanych inwestycji i bieżących, mobilny dyżur poselski, 

25 marca – zastępca burmistrza brała udział w spotkaniu w Starostwie Powiatowym w 

Inowrocławiu – ustalenia dotyczące rozbudowy drogi Inowrocław – Solec Kujawski Nowa 

Wieś Wielka Leszyce – zakończone opracowanie Programu funkcjonalno – użytkowego, etap 

wyłonienia wykonawcy projektu, 

27 marca – spotkanie z dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad panem 

Sebastianem Borowiakiem tematyka spotkania prace przy S10, kwestia użytku ekologicznego 

i terenów przy starej drodze, które zostały zablokowane przez GDDKiA do realizacji 

inwestycji, natomiast w związku ze zmianą przebiegu S10 tereny te można uwolnić, 



28 marca – walne zebranie Związku Miast Nadwiślańskich przedstawienie sprawozdań przez 

prezesa oraz tematy usprawniające działanie Związku, 

28 marca – walne zebranie OSP przedstawienie sprawozdania z działalności, sprawozdanie 

finansowego i opinii komisji rewizyjnej, 

29 marca – udział w walnym zebraniu działkowców ROD Transportowiec,  

-  otwarcie I Turnieju Karate Shori no Michi organizowanego przez Klub Karate Kyokushin 

- wręczenie nagród uczestnikom Otwartych Mistrzostw Solca Kujawskiego w pływaniu 

długodystansowym, 

31 marca – burmistrz uczestniczył w szkoleniu on line temat nowa ustawa o ochronie 

ludności i obronie cywilnej, 

- system ostrzegania i alarmowania, - system łączności i komunikacji, - obiekty zbiorowej 

ochrony, - działania obrony cywilnej, wykorzystanie zasobów, - zapewnienie ciągłości 

funkcjonowania administracji państwowej, - wzmocnienia kadrowe, - oznakowanie obrony 

cywilnej, 

31 marca  – zastępca burmistrza brała udział w spotkaniu w Urzędzie  Miejskim we  

Włocławku – spotkanie pod nazwą  „Zabezpieczenie przeciwpowodziowe obszarów 

zalewowych Wisły na terenie województwa kujawsko-pomorskiego” omawiano m.in. 

• Planowane inwestycje i działania na rzecz ochrony przeciwpowodziowej rzeki Wisły 

w województwie kujawsko-pomorskim, ze szczególnym uwzględnieniem budowy 

stopnia wodnego na Wiśle poniżej Włocławka – lokalizacja Siarzewo. 

• Aktualny stan zabezpieczenia przeciwpowodziowego obszarów zalewowych na Wiśle 

w województwie kujawsko-pomorskim oraz działania podejmowane w celu 

ograniczenia ryzyka powodziowego. 

1 kwietnia – spotkanie w Państwowej Straży Pożarnej w sprawie przekazania OSP w Solcu 

busa 15 osobowego, 

2 kwietnia – spotkanie w Starostwie,  temat spotkania dożynki wojewódzkie, rozmowa z Panią 

Dyrektorem Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w sprawie przydziału 

nauczania indywidualnego, zasad zatrudniania nauczycieli wspomagających, sprawy bieżące 



3-4 kwietnia – burmistrz uczestniczył w szkoleniu stacjonarnym w Ośrodku Szkolenia 

Komendy Wojewódzkiej PSP  w Łubiance, dalsza część praktyczna dotycząca ustawy o 

obronie cywilnej, 

9 kwietnia – udział w projekcie Katyń 1940 przygotowanym przez młodzież z SP nr 4,  

10 kwietnia – udział w gminnej Konferencji Ekologicznej, 

- spotkanie w Nadleśnictwie temat uregulowań prawnych terenów leśnych przy inwestycjach 

gminnych, 

16 kwietnia – wyjazd do gminy Czerwonak na spotkanie z zastępcą burmistrza i prezesem 

Spółdzielni Energetycznej temat funkcjonowanie spółdzielni energetycznych, 

17 kwietnia – spotkanie Wojewodą Michałem Sztyblem temat możliwości wydatkowania 

środków w ramach ustawy o obronie cywilnej i sprawy bieżące, 

- spotkanie w starostwie z panem Mariuszem Stężewskim przewodniczącym  Rady Lokalnego 

Partnerstwa Wodnego do, którego gmina przystąpiła temat spotkania   zagrożenia jakie  niesie 

za sobą złe gospodarowanie wodą i jak można temu zapobiec, 

18 kwietnia – zastępca burmistrza uczestniczyła w zebraniu wspólników KPEC temat spotkania 

plan rozwoju spółki na lata 2024-2026, 

28 kwietnia – spotkanie w Nadleśnictwie w sprawie organizacji zawodów pilarzy, wizyta w 

terenie,  

4 maja – udział w obchodach Dnia Strażaka, 

8 maja – udział w obchodach Dnia Zwycięstwa, otwarcie wystawy z okazji 700 lecia nadania 

praw miejskim Solcowi,  udział w uroczystej mszy celebrowanej przez biskupa diecezji 

bydgoskiej Krzysztofa Włodarczyka. 

Z okazji wczorajszego Dnia Bibliotekarza na ręce Pani Dyrektor Katarzyny Wojtczak 

złożył podziękowania dla Pani Dyrektor  i pracowników  za zaangażowanie w pracę, pomoc 

mieszkańców w odkrywaniu świata książek. 

Podziękował Centrum Usług Społecznych i Radzie Osiedla Leśnego za inicjatywę „Rośliny w 

obiegu”, wydarzenie miało pozytywny wydźwięk wśród mieszkańców, mamy nadzieję, że 

stanie się cykliczne. 

Podziękował Panu Markowi Małeckiemu Prezesowi firmy SOLBET za przekazanie darowizny 

dla Gminy w postaci lokalu przy ulicy 23 Stycznia 3, lokal ten należał do Oddziału Regionu 

Bydgoskiego NSZZ Solidarność. Pan Prezes chciał, żeby wrócił w zasoby lokalowe Gminy.  

Podziękował Panu Markowi Sałkowi prezesowi firmy AUTOS, który sfinansował zakup 

rzutnika oświetlającego budynek urzędu miejskiego uświetniając obchody 700-lecia nadania 

praw miejskich oraz podziękował Panu Mariuszowi Szczepańskiemu za wyrównanie terenu 

przy ulicy Mickiewicza i usunięciu starych elementów betonowych, dzięki tej akcji na tym 



terenie może teraz parkować więcej aut, a wiem jaki problem jest na osiedlu staromiejskim z 

miejscami do parkowania.  

 

8. Zamknięcie obrad sesji. 

 

A.Dorawa – Wiceprzewodnicząca RM – podziękowała Radnym, Burmistrzowi  i 

współpracownikom za udział w sesji i zamknął obrady sesji o godz. 14.26. 

 

Agnieszka Dorawa 

Przewodnicząca 

Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim 

  

 

Protokołowała:  

Katarzyna Ciudzińska 


